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Geachte heer, mevrouw. 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heer W. Koks van 
de SP gestelde vragen inzake open brief bewoners Vierverlaten omtrent 
milieuoverlast. 

Vierverlaten is een buurtschap van 60 woningen aan de westkant van 
Groningen bij Hoogkerk. De wijk is ingeklemd door de industrielocaties 
Suikerunie, Icopal en het recyclingbedrijf Bowie. De bewoners ervaren 
milieuoverlast. 

U geeft aan zowel bij de provincie, de gemeente Groningen en de 
Uitvoeringsdienst navraag te hebben gedaan wie verantwoordelijk is voor het 
verstrekken van de benodigde vergunningen en het handhaven daarvan. 
U heeft vragen gesteld om duidelijkheid te krijgen omtrent de 
verantwoordelijkheidsverdeling. omdat de antwoorden die u heeft gekregen 
bij navraag, bij de bovengenoemde instanties, tegenstrijdig zijn. 

Algemeen 
Bowie is een afvalverwerkend bedrijf waarvoor de provincie het bevoegde 
gezag is. De Statenfractie van de PvdA heeft aan het college van GS 
schriftelijke vragen gesteld over de situatie Vierverlaten naar aanleiding van 
een artikel in het Dagblad van hetNoorden op 24 februari j . l . De provincie 
heeft de Omgevingsdienst opdracht gegeven de gestelde vragen van de 
Statenfractie van de PvdA te beantwoorden. De provincie heeft de vragen van 
de Statenfractie van de PvdA 24 april j l . beantwoordt. De antwoorden die de 
provincie heeft gegeven hebben wij betrokken in onze beantwoording. 
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1. Bent u beicend met de brief van de omwonenden? 
Ja, wij hebben van de inhoud daarvan kennis genomen. 

2. Wat is uw reactie op de noodkreet van de bewoners van Vierverlaten? 
Wij vinden het vervelend te lezen dat het woongenot van de bewoners 
wordt verstoord in de mate zoals ze schrijven. Wij zullen kijken wat 
wij kunnen doen om de situatie te verbeteren. Wij hebben met de 
provincie afspraken gemaakt om de klachten over de bedrijfsvoering 
van Bowie te onderzoeken en acties te ontwikkelen om overiast weg 
te nemen. 

3. Bent u met ons van mening dat iiier sprake is van een onacceptabele 
situatie vanuit: 
a. Milieuoogpunt 
b. De Icwaliteit van de woonomgeving voor bewoners 
c. De verkoopbaarheid van de aanpalende percelen van Westpoort 
Wij hebben de provincie gevraagd of er in strijd met de vergunning, 
danwel dat er in strijd met de vergunningvoorschriften wordt 
gehandeld. Op 8 mei 2014 heeft de toezichthouder van de 
Omgevingsdienst het terrein van Bowie bezocht. De aanwezige 
hoeveelheden afvalstoffen blijven binnen de vergunde hoeveelheden. 
In de vergunning is voorgeschreven dat de hoogte van afvalbergen 
niet meer dan 12 meter mag bedragen. In het bestemmingsplan zijn 
geen nadere restricties opgenomen. De toezichthouder van de 
Omgevingsdienst heeft de hoogte van de berg ongebroken puin op 10 
meter geschat. 
Wat de voorgeschreven milieuvoorzieningen betreft zijn 
overtredingen geconstateerd. Een daarvan betreft de brandveiligheid 
van de houtopslag. De Omgevingsdienst zal in de komende twee 
weken een herbezoek brengen met de brandweer. Verder is er een 
kleine opslag van geshredderd hout die niet op een vloeistofdichte 
vloer lag. De Omgevingsdienst zal daarvoor de komende maand een 
vooraankondiging last onder dwangsom schrijven. Daamaast heeft de 
toezichthouder, in strijd met de vergunning, een grondwal 
aangetroffen. De Omgevingsdienst beziet daarvoor de toezicht- en 
handhavingsmogelijkheden. 

Gelet op het bovenstaande dat er geen omstandigheden en feiten zijn 
geconstateerd die in strijd zijn met het bestemmingsplan of de 
omgevingsvergunning vinden wij dat er geen sprake is van een 
onacceptabele situatie. 
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4. Bent u bereid en in staat stappen te ondernemen om aan deze 
onacceptabele situatie - met name de hoogte van de ajvalberg- een 
eind te maken ? Zo ja welke en op wat voor termijn leveren deze 
verbetering op? Zo nee, dan vernemen wij graag uw overwegingen op 
deze opstelling? 
Zie het antwoord op vraag 3. 

5. Is de gemeente "bevoegdgezag" in het verlenen van de 
milieuvergunning en het handhaven van de voorwaarden? Zo nee ligt 
die verantwoordelijkheid bij de provincie Groningen? 
De provincie is "bevoegd gezag". 

6. Een deel van het terrein behoort tot de failliete boedel van Bowie, 
afvalverwerking. Bent u bekend met de huidige eigenaar? Wie heeft 
als huidige milieuvergunninghouder de verantwoordelijkheid 
maatregelen te treffen om overiast aan te pakken en te voldoen aan de 
vergunning? Mocht de gemeente dit, zijn welke stappen worden dan 
gezet om overiast tegen te gaan? 
De grond waarop het bedrijf Bowie Recycling is gevestigd is 
eigendom van Bontrup vastgoed en materieel B.V. De curator heeft nu 
de verantwoordelijkheid maatregelen te treffen. Nadat de curator de 
zaken heeft afgehandeld met Bowie Recycling vervalt de grond aan 
Bontrup vastgoed. Bontrup vastgoed wordt dan automatisch de 
eigenaar van de afvalstoffen en de vergunning. 

7. Bent u in contact met de omwonenden? Zo ja wat zijn de resultaten 
van dit contact? Zo nee klopt dan onze veronderstelling dat u dit 
alsnog doet naar aanleiding van hun brief? 
Nee, we zijn niet in contact met de omwonenden. Wel heeft voormalig 
wethouder J. Seton, op verzoek van de heer W. Koks, samen met hem 
op 13 mei j l . een bezoek gebracht aan Vierverlaten en een gesprek 
gehad met een bewoner van de Roderwolderdijk. Verder heeft de 
wijkvereniging een brief gestuurd aan de provincie met vragen over 
het opgeslagen afval, mogelijke bodem- en waterverontreiniging en 
over stofverstuiving. De provincie zal de wijkvereniging informeren. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

j-gemeester, de secretaris, 
(Ruud) Vreeman drs. P.J.L.M. (Peter) Teesink 
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Aan het college van B en W van de gemeente Groningen 

Groningen, 16 april 2014 

Betreft: vragen SP ex. artikel 41 RvO inzake open brief bewoners Vierveriaten omtrent milieuoveriast 

Betreft: open brief bewoners Vierverlaten omtrent milieuoverlast 

Geacht college. 

Op 8 maart j . l . hebben wij een open brief ontvangen ondertekend door een 50-tal bewoners van het 
buurtschap Vierveriaten. Deze brief hebben wij als bijlage toegevoegd. 
Een beeld zegt meer dan 1000 woorden vandaar onderstaande foto die in een oogopslag de essentie 
van de brief duidelijk maakt. 
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Onze waarneming ter plekke levert het volgende beeld op: 
afvalbergen waarvan de hoogste ca. 15 meter hoog is, bestaande uit: 

13 Onverwerkt grof puin 
13 Onverwerkt sloophout 
13 Verwerkt puin, steenslag. 

- een afscheiding tussen het terrein en dat van de directe omwonenden bestaande uit 
achtereenvolgens: 
a. Een op instorten staande, tientallen meters lange betonnen schutting; 
b. Een nog langere metershoge aardwal deels bestaand uit puin en wildernis; 
c. Een dichtgegroeide sloot gevuld met water van dubieuze kwaliteit (chemische kleurtjes 
en bubbels). 

Het geheel levert een apocalyptische, desolate aanblik biedt voor: 
De direct omwonenden, 60 huizen aan de Rolderwolderdijk/Hoendiep 



De noordelijk aanpalende bedrijven aan de Hoendiepkant 
De nog te verkopen leegstaande percelen Westpoort aan de westelijke kant van het terrein. 

De PvdA fractie in de Groninger Staten hebben op 25 februari 2012 vragen gesteld omtrent de 
situatie in Vierveriaten. Dit naar aanleiding van een artikel in het Dagblad van het Noorden en een 
uitzending van RTV Noord. Op deze vragen zijn nog geen antwoorden gekomen. 
Zowel bij de provincie, de gemeente Groningen en de Uitvoeringsdienst hebben wij navraag gedaan 
wie nu verantwoordelijk is voor het verstrekken van de benodigde vergunningen en het handhaven 
daarvan. De antwoorden die wij krijgen zijn tegenstrijdig. 

Voor het verkrijgen van duidelijkheid omtrent de verantwoordelijkheidsverdeling heeft de SP-fractie 
de volgende vragen aan het college: 

1. Bent u bekend met de brief van de omwonenden? 
2. Wat is uw reactie op de noodkreet van de bewoners van Vierveriaten? 
3. Bent u met ons van mening dat hier sprake is van een onacceptabele situatie vanuit: 

a. milieu oogpunt 
b. de kwaliteit van de woonomgeving voor bewoners 
c. de verkoopbaarheid van de aanpalende percelen van Westpoort 

4. Bent u bereid en in staat stappen te ondernemen om aan deze onacceptabele situatie - met 
name de hoogte van de afvalberg- een eind te maken ? Zo ja welke en op wat voor termijn 
leveren deze verbetering op? Zo nee, dan vernemen wij graag uw overwegingen op deze 
opstelling? 

5. Is de gemeente "bevoegd gezag" in het verlenen van de milieuvergunning en het handhaven 
van de voorwaarden? Zo nee ligt die verantwoordelijkheid bij de provincie Groningen? 

6. Een deel van het terrein behoort tot de failliete boedel van Bowie, afvalverwerking. Bent u 
bekend met de huidige eigenaar? Wie heeft als huidige milieuvergunninghouder de 
verantwoordelijkheid maatregelen te treffen om overiast aan te pakken en te voldoen aan de 
vergunning? IVIocht de gemeente dit, zijn welke stappen worden dan gezet om overiast tegen 
te gaan? 

7. Bent u in contact met de omwonenden? Zo ja wat zijn de resultaten van dit contact? Zo nee 

klopt dan onze veronderstelling dat u dit alsnog doet naar aanleiding van hun brief? 

Afhankelijk van uw antwoorden stellen wij mogelijk nog aanvullende vragen rond de brief van de 
omwonenden. 

Hoogachtend, 

Wim Koks 

SP-fractie 



Bijlage. 
Open brief aan de politiek, bestuurders en gezagsdragers van Groningen en aan ieder die 
belangstelling heeft. 

Groningen 8 maart 2014, 

Geachte lezers, 

Het navolgende heeft dringend uw aandacht nodig, 

Vierveriaten is in nood. 

Vierveriaten is een buurtschap aan de westkant van Groningen bij Hoogkerk. 
Het bestaat uit 60 woningen en ca. 160 bewoners. 
De Ruimtelijke Ordening brengt er wonen en werken bij elkaar. 
De wijk is ingeklemd door de (zware) Industrie van de Suikerunie, van Icopal, (een bedrijf wat 
bitumineuze dakbedekkingen maakt) en het, inmiddels failliete recyclingbedrijf Bowie, wat puin en 
hout vermaalt. 
De leefbaarheid heeft er altijd onder druk gestaan. 
De afgelopen twee jaar is door schaalvergroting en capaciteitsuitbreiding van de Industrie die 
leefbaarheid tot nul gereduceerd. 
Overiast is er in de vorm van stank, stof, lawaai en onveilige verkeerssituaties en dankzij de 
genoemde schaalvergroting en capaciteitsuitbreiding, nu het hele jaar door. 
Die overiast heeft, als klap op de vuurpiji, ook nog een gezicht gekregen. 
Langs het Hoendiep, een kanaal wat Vierverlaten doorsnijdt, is een grote afvalberg verrezen. 
Een bizar schouwspel, het is niet te geloven dat mensen elkaar dit durven aandoen. 
Groter contrast met het keurig aangelegde industrieterrein Westpoort, wat hier aan grenst, is niet 
mogelijk. 
De bewoners van Vierverlaten hebben letteriijk en figuuriijk geen perspectief meer. 
Hier zijn grove inschattingsfouten gemaakt. 
Het toezicht en het systeem van handhaving hebben niet gewerkt. 
Elke klacht die bewoners melden wordt stelselmatig tot nul gereduceerd. 
De beleidsmakers hebben gedaan alsof ergeen bewoners bestaan in Vierveriaten. 
De werkelijkheid van Vierverlaten staat in groot contrast met de doelstelling van het belangrijkste 
milieu document van de provincie Groningen, het "Provinciale Omgevingsplan" . 
Daar staat vermeld : " We behouden en versterken de kwaliteiten van onze omgeving. We letten er 
op dat de generaties na ons voldoende mogelijkheden hebben zich te ontwikkelen". 
Men mag toch aannemen dat dit geldt voor elke inwoner van de provincie Groningen. 
In Vierveriaten beginnen de mensen daar inmiddels aan te twijfelen en bereidt men zich voor op 
acties. 
Nu bestaat de kans dat u denkt, "het zal allemaal wel". In dat geval moet u "voor de aardigheid" 
eens de afslag " Westpoort" nemen wanneer u onze mooie stad weer eens bezoekt, vervolg uw 
route langs het Hoendiep en dan spreken de beelden voor zich. 
De onverschilligheid, de harteloosheid, heeft een gezicht gekregen. 
Komt dat zien,. "Er gaat niets boven Groningen" . Help Vierveriaten 11 laat uw hart spreken 

Hoogachtend, 
Wessel Bergsma bewoner van Vierveriaten 
Roderwolderdijk 3 
9744 TE Groningen 
Tel. 0623972994 


